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Zápis z 5. zasedání Akademického senátu Přírodovědecké fakulty 

Masarykovy univerzity ve funkčním období 2020–2023  
 

které se konalo v pondělí 22. března 2021 od 15:00 v distanční podobě na platformě MS Teams. 

 

Schválený program zasedání: 
1. Schválení programu zasedání 
2. Kontrola úkolů 
3. Celkový neinvestiční rozpočet Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity jakožto součást 

souhrnného rozpočtu Masarykovy univerzity na rok 2021. 
4. Celkový investiční rozpočet Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity jakožto součást 

souhrnného rozpočtu Masarykovy univerzity na rok 2021. 
5. Opatření děkana Podmínky stipendijních programů Přírodovědecké fakulty Masarykovy 

univerzity 
6. Různé 

 

Přijaté závěry a usnesení: 
1. Akademický senát PřF MU schválil celkový neinvestiční rozpočet Přírodovědecké fakulty 

Masarykovy univerzity jakožto součást souhrnného rozpočtu Masarykovy univerzity na rok 
2021. 

2. Akademický senát PřF MU schválil celkový investiční rozpočet Přírodovědecké fakulty 
Masarykovy univerzity jakožto součást souhrnného rozpočtu Masarykovy univerzity na rok 
2021. 

3. Akademický senát PřF MU schválil opatření děkana Podmínky stipendijních programů 
Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity. 

 
Přílohy zápisu: 

1. Schválený celkový neinvestiční rozpočet Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity 
jakožto součást souhrnného rozpočtu Masarykovy univerzity na rok 2021. 

2. Schválený celkový investiční rozpočet Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity jakožto 
součást souhrnného rozpočtu Masarykovy univerzity na rok 2021. 

3. Schválené Opatření děkana Podmínky stipendijních programů Přírodovědecké fakulty 
Masarykovy univerzity 

 

 

 

 

Průběh jednání: 

 

Schválení programu zasedání: 
Hlasování: pro 27 / proti 0 / zdržel se 0; program zasedání byl schválen. 
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1. Kontrola úkolů  
 

Lízal: Od minulého zasedání uběhlo pouze 14 dní, takže to ještě není vyřešené. Jeden úkol je výzva 
pro vedení fakulty pro obsazování doc. a prof. pozic, které uchazeči získali mimo fakultu. Pokud vím, 
tak to pan děkan řeší. 
Kašparovský: Ano, pověřil jsem tím pana proděkana Leichmanna. Může k tomu říct pár slov. 
Leichmann: Já k tomu zpracovávám dvě věci. Za prvé jsem si vypsal všechny habilitační a profesorské 
obory, které máme u nás akreditované. A k těm hledám další univerzity, které mají akreditované 
podobné obory. Tam budu mít tabulku, kde se dá udělat jaké řízení. Druhá věc je to, že společně 
s právníkem a personálním oddělením procházíme kariérní řád a hledáme, jak jsou definována 
obsazování doc. a prof. míst a jak je to řešeno nejen u nás, ale i jinde. 
Lízal: Druhým bodem ke kontrole je vyvěšení zápisů ze shromáždění pracovníků ústavů. K tomu se 
vrátím na dalším zasedání v dubnu, kde na to bude větší časový prostor.      
 

2. Celkový neinvestiční rozpočet PřF MU jakožto součást souhrnného 
rozpočtu MU na rok 2021 

 

Tajemník Čermák okomentoval neinvestiční rozpočet. Příspěvek na vzdělávací činnost 302 milionů 

korun, institucionální podpora 284 milionů. Zbytek jsou projektové zdroje, vlastní činnost, čerpání 

fondů a doplňková činnost. Celkově včetně hospodářského výsledku pro rok 2021 se jedná o částku 

1 622 680 000 Kč. Došlo k nárůstu příspěvku pro vzdělávací činnost o 5 %, nárůst DKRVO jsou 7 %. 

Náklady fakulty jsou pak rozdělené na mzdy, všeobecné náklady, doktorská stipendia, vzdělávací 

programy, příspěvky atd. Všechno je přehledně uvedené v tabulce. Odhad je 36 milionů korun.      

Děkan Kašparovský také okomentoval rozpočet. Na úrovni univerzity došlo ke dvěma změnám. Jedna 

je v dělení PVČ – v parametru A (počet studentů) je fixní příspěvek. Ale některé fakulty v průběhu let 

klesaly nebo rostly a teď se začíná parametr A přepočítávat. U nás došlo k nárůstu 18 milionů. 

Současně došlo i k nárůstu DKRVO – 23 milionů. Z toho 21 milionů dostaneme hned a 2 miliony na 

podzim. Loni jsme k nárůstu DKRVO byli skeptičtí, ale letos si myslím, že je to adekvátní.  

Předseda Ekonomické komise Lochman oznámil, že EK se sešla a projednala rozpočet. Letos je 

rozdělení DKRVO spravedlivější oproti loňskému roku. Ale musí se do příštích let hlídat. EK komise 

vyslovuje jednomyslné doporučující stanovisko pro schválení neinvestičního i investičního rozpočtu.     

  

Návrh usnesení: 

Akademický senát PřF MU schválil celkový neinvestiční rozpočet Přírodovědecké fakulty Masarykovy 
univerzity jakožto součást souhrnného rozpočtu Masarykovy univerzity na rok 2021. 
 

Hlasování: pro 26 / proti 0 / zdržel se 1; návrh byl schválen. 

 

3. Celkový investiční rozpočet PřF MU jakožto součást souhrnného 

rozpočtu MU na rok 2021 
 

Tajemník Čermák okomentoval i investiční rozpočet. Zahrnuje odvod do DIF (příspěvek na investiční 

akce univerzity), který je letos 9 milionů korun. Celkový objem investičního rozpočtu je 206 705 000 

Kč. 30 milionů se vyměnilo z DKRVO a 11 milionů z PVČ.  

Děkan Kašparovský zmínil, že jako kompenzace za loňský rozpočet se kupuje za 120 000 000 Kč 

budova INBIT, kde budou laboratoře RECETOX. Připravuje se výstavba studentského centra a 

preklinického centra, kde je fakulta také zapojena. A zvažuje se ještě nákup Biology parku. 

Čermák: To se nám v rozpočtu neobjevilo, protože je to hrazeno přímo z RMU. 



Lízal: Stanovisko EK jsme již slyšeli. 

 

Diskuze: 

Kudrle: Já bych se chtěl zeptat na půdní vestavby na Kotlářské. Zpracovával se na to projekt a čekalo 

se na peníze. Jak to s tím vypadá? 

Kašparovský: Čekalo se na peníze, ale v mezičase začaly padat stropy na Právnické fakultě, tak se 

peníze přesunuly tam. Ale projekt zůstává stále v balíku. Vnitřní zdroje financování na to nemáme, 

takže čekáme na vnější zdroje, ale ty se vypisují na investiční celky. Takže teď je vypsaný program na 

studentské budovy, tak se staví studentské centrum. Takže se čeká na vhodný projekt, kam by se to 

mohlo zařadit. Jedná se o částku 60 milionů korun, ale to jsou ceny už 3 roky staré.  

Kudrle: Já to chápu, ale zároveň to na mě působí, že Kotlářská je odepsaná, protože tam není žádná 

zelená louka, na které by se dalo stavět. 

Kašparovský: Kotlářská není odepsaná. Ale v současné době se podporuje na státní úrovni biologie a 

chemie, takže se sypou peníze tam. Výzkumné oblasti na Kotlářské teď bohužel nejsou v kurzu. Díky 

Covidu teď táhnou biomedicínské směry. Dotační tituly na Kotlářskou se hledají. Ale je to na diskuzi 

s vládou. Chceme teď tlačit materiálový výzkum. Vážně se snažíme. 

 

Návrh usnesení:  

Akademický senát PřF MU schválil celkový investiční rozpočet Přírodovědecké fakulty Masarykovy 

univerzity jakožto součást souhrnného rozpočtu Masarykovy univerzity na rok 2021 

 

Hlasování: pro 25 / proti 0 / zdržel se 1; návrh byl schválen. 

 

 

4. Opatření děkana Podmínky stipendijních programů PřF MU  
 

Proděkan Bláha představil změny v předkládaném OD. Od letošního roku se mění schéma IRP. Nově 

je jeden program určen na mobilitu PhD studentů. V současné době je na PřF stipendijní program A5, 

kde mohli všichni studenti, takže i PhD studenti žádat o stipendium na pobyt Erasmus+. Takže je 

drobná úprava v A5 programu, kde jsou PhD studenti vyřazeni, zůstávají pouze bakalářští a 

magisterští studenti. Nově se zavádí program A6 – pouze na mobility PhD studentů. Je možné 

podporovat stáže od 14 dní a déle. Zcela výjimečně se mohou podpořit konference. Student připraví 

návrh, prokonzultuje se školitelem. Zkontrolují to pak referentky na děkanátu a pak proděkan schválí 

žádost. Výplata stipendia bude probíhat ve 2 fázích – po schválení žádosti dostane student 20 % (aby 

měl peníze na letenky atd.) a 80 % dostane, jakmile bude na místě.      

 
Diskuze: 

Křešťáková: Já bych se chtěla zeptat na to rozpětí stipendia, které je velké 1 000 – 100 000 Kč. Kdo 

určí částku, o kterou si může student žádat? 

Bláha: Ano, rozpětí je velké záměrně, protože některé cesty mohou být opravdu drahé. Student 

rozebere náklady se svým školitelem. Plus administrátorky budou hlídat, aby si student nenaplánoval 

předražené náklady. Připravíme k tomu návod, jaká by zhruba měly být kalkulace. Ale součástí 

žádosti bude detailní kalkulace ze strany studenta – kolik bude stát cesta, kolik ubytování.  

Kašparovský: Takže bude vydán metodický pokyn? 

Bláha: Ne, ale v aplikaci v ISu, budou informace, jak postupovat.   

Křešťáková: A hlavní schvalovatel budete Vy? 

Bláha: Ano, proděkan. 



Kašparovský: Ale půjde to i přes mé schválení, podle finanční kontroly. Je tam tým lidí, co to vidí, 

takže to není na jednom člověku. 

Křešťáková: Kolikrát během studia si bude moci student o stipendium zažádat? Je to omezené? 

Bláha: V této fázi jsme to neomezovali, protože peněz je tam dostatek. Ale při finálním posouzení se 

bude kontrolovat, aby si někdo nejezdil 2x ročně na výlet do Afriky. Ani to nechceme vázat na 

standardní dobu studia, protože do 4. ročníku jsou studenti ukotvení v laboratořích, takže v 5. 

ročníku by mohli vyjet.  

Křešťáková: A může student čerpat stipendium jak z Erasmus+, tak z fakultní A6? Nebo se to 

vylučuje? 

Bláha: Na to nedokážu v současné době odpovědět, pravidla a podmínky se stále dávají dohromady. 

IRP se stále formuje.   

Kašparovský: Já bych to stipendium vyplácel jen pro studenty v ročnících 4+1, což je standardní doba 

studia.  

Lochman: Já jako koordinátor pro výjezdy si v tom teď potřebuji udělat jasno. Erasmus+ má jasnou 

měsíční alokaci peněz podle cílové země. Takže teď by nám studenti neměli jezdit přes Erasmus+ ale 

přes tento IRP program?  

Bláha: Já bych to takhle neformuloval. Ale v této chvíli jsme to na sebe nijak nevázali. Ale řešíme teď 

takovou myšlenku, že pokud student dostane peníze z Erasmus+, tak bude moci dostat další část 

peněz z A6. V ISu bude při vyplňování žádosti návod, jak co vyplnit. 

Lochman: Mně by přišlo nejlogičtější se odrazit od Erasmu. Dát na každou zemi fixní náklady. Plus by 

si student mohl vykázat cestovní náklady, což u Erasmu nemůže. To by pro studenty byl velký benefit. 

Ale myslím si, že by bylo fajn zafixovat to nějakou částkou.  

Bláha: Ano, to bychom chtěli udělat. 

Lochman: Takže s tímto stipendiem bude moci student cestovat kamkoliv? 

Bláha: Ano, je to tak. Cílem je podporovat studenty v mobilitách, aby měli zahraniční zkušenosti.  

Kudrle: A jak se bude posuzovat důležitost výjezdů napříč obory? 

Bláha: V současné době máme peněz hodně, takže nemám strach, že by na někoho nevyšlo. 

Kašparovský: Do budoucna můžeme udělat alokaci na programy podle specifického výzkumu nebo 

něčeho jiného.  

Křešťáková: A kdy začne opatření platit?  

Kašparovský: Až ho uvedeme v účinnost. Takže asi někdy v dubnu. 

Nádeníčková: Je potřeba si dát pozor, aby student nepožádal na jeden pobyt o stipendium A5 i A6. 

Bláha: Ano, to administrátorky A6 pohlídají. 

Kudrle: A šla by teoreticky i zpětná refundace?   

Bláha: To je dobrý podnět, to bychom do opatření mohli zařadit.  

Kašparovský: U toho zpětného vyplácení je důležité pohlídat, aby na to student nečerpal více 

stipendií. 

Bláha: V bodě číslo 8 je to nastíněné.  

Baláž: Já jsem nesvolával Legislativní komisi, ale mám pár technických poznámek. Stanovil bych tam 

účinnost od 1. 4. 2021, ať je čas ještě dotvořit dokument s postupem pro studenty. Takže od 1. 4. 

2021 si PhD studenti budou žádat o stipendium A6 a ne A5.  

 

Návrh usnesení:  

Akademický senát PřF MU schválil opatření děkana Podmínky stipendijních programů Přírodovědecké 
fakulty Masarykovy univerzity 
 

Hlasování: pro 27 / proti 0 / zdržel se 0; návrh byl schválen. 

 



 

5. Různé 
 

Zprávy děkana 

Kašparovský: Každý týden se na MŠMT schází neformální skupina, která řeší covidovou situaci a její 

pokračování. Řeší se hlavně očkování – plánuje se, že od poloviny dubna by pro VŠ byl otevřený slot 

v očkovacím systému. Očkovalo by se pak s pomocí LF, čeká se na zajištění očkovacích látek. Také se 

řeší testování zaměstnanců. U nás již probíhá (antigenní testování) a záchyt je v jednotkách případů. 

Otázka je, jestli se budou testovat studenti při návratu do škol. Finanční náročnost by byla velká. 

K organizaci semestru: doufám, že během června dokončíme praktickou výuku a následně v červenci 

by se státnicovalo. Požadavek na snížení kritérií ke státnicím jsem striktně odmítl. Také neustále 

vyjednáváme návrat studentů zpátky do laboratoří. 

Dále se jedná o rozdělení DKRVO – všechny moduly by již měly být hotové. Teď by mělo dojít 

k agregaci na finální částku. Procenta pak budou zafixována na 5 let. 

Také jsem byl na MŠMT na schůzce ohledně přípravy učitelů. Připravuje se reforma přípravy učitelů. 

Za přírodovědné obory jsme řekli, že bychom neradi snižovali odborný základ. Diskutuje se navýšení 

praxí. Pokud se budou navyšovat praxe, tak nechceme, aby to bylo na úkor odbornosti. To jsme 

v rozporu s pedagogickými fakultami, které by nechtěly sahat do pedagogicko-psychologického 

základu. Ministerstvo si s tím bude muset nějak poradit.  

Na ministerstvu se diskutuje převedení specifického výzkumu do DKRVO. Je to momentálně 

v parlamentu. Důležité je pohlídat, aby se peníze dostaly ke studentům. 

Lízal: Jak je to s tím věkem a očkováním? Budeme moct očkovat věkové kategorie zároveň jako stát 

nebo se bude moct „předbíhat“? 

Bulant: Pan rektor říkal, že nepřipadá v úvahu postupovat jinak než podle věkového kritéria. Takže 

první priorita je věk, pak do toho možná může vstoupit další kritérium. Bude to záležet na kapacitních 

možnostech. Jsme schopni proočkovat velmi rychle, jen nejsou vakcíny.  

Kašparovský: Já v tomto souhlasím s panem rektorem. V současné době bychom neměli jít pod 

kohortu 55+ let.  

Lízal: Ale praktickou výuku nezajišťují většinou lidé 55+, ale mladší. A takto by se na ně s očkováním 

nedostalo.    

Kašparovský: Pak by se dalo diskutovat o nějakých výjimkách. Všechno je to na domluvě. Musíme ale 

postupovat obezřetně.  

Lochman: Jestli to dobře chápu, tak v květnu bychom měli mít povolenou praktickou výuku pro 

všechny ročníky? 

Bulant: To v tuto chvíli ještě nikdo nedokáže 100 % říct. 

Lochman: Po UKB nám běhají zahraniční medici a farmaceuti, ale naší studenti do školy jít nemohou. 

Přitom testování na Covid dělají převážně naši absolventi a studenti. To by měl někdo na MŠMT říct.  

Kašparovský: Studenti by se měli nejdříve vrátit na začátku května. A to poslední ročníky. Dá se to 

těžko predikovat. Pokud se přijme PES verze 2, tak by se to mohlo urychlit.  

Bulant: MŠMT ale pustí studenti do škol, jenže pak jim nařídí pracovní povinnost.  

Nezvedová: Pracovní povinnost je dána oborově nebo obecně pro zdravotnické obory? A když na FaF 

a LF probíhá výuka, máme data o tom, že se tam netvoří ohniska? 

Lízal: Pracovní povinnost je podle programů. U nás se to týká např. Lékařské genetiky a diagnostiky a 

ti pracovní povinnost nemají. 

Kašparovský: Já to všude říkám, ale MZ je zatím rezistentní. Ale doufám, že se nám to podaří prosadit, 

protože k ohniskovosti při výuce nedochází. 



Křešťáková: Jak to, že psychologové mají výjimku a biochemici ne? A posouvání termínů na státnice a 

odevzdávání závěrečných prací je už finální? 

Kašparovský: Ano, data jsou finální.  

Křešťáková: A pak je důležité dát si pozor, aby studenti, kteří se vrátí, tak stihli odchodit všechna 

laboratorní cvičení. Bude na to málo času. 

Bulant: Předseda NAU teď vyzývá k alternativnímu ukončování předmětů. Nemůžeme studenty nutit 

protahovat studium, pokud to není jejich vinou.  

Mašek: A opravdu bude jenom jeden termín státnic? Nebude to pro studenty, kteří budou dodělávat 

resty moc brzo?  

Lízal: Pořád tady jsou možnosti výjimek. Všechno se dá řešit. 

Kašparovský: Loni se nám ty druhé termíny neosvědčily. Letos se počítá s tím, že kdo bude 

potřebovat, tak si o termín v září požádá a bude mu vyhověno. 

Lochman: Ano, my jsme si vyhodnocovali data z pozdějších termínů státnic a bylo to tristní.           

      

 

Lízal: Další zasedání senátu bude 19. 4. 2021 od 15 hod.          

 

Prezence 
Zaměstnanecká komora:  

RNDr. Milan Baláž, Ph.D., Mgr. Jiří Bartoš, Ph.D., doc. Mgr. Petr Hasil, Ph.D., doc. RNDr. Pavel Hyršl, 

Ph.D., doc. Mgr. Jan Koláček, prof. Mgr. Vít Kudrle, Ph.D., RNDr. Pavel Lízal, Ph.D., doc. Mgr. Jan 

Lochman, Ph.D., Mgr. Mojmír Meduňa, Ph.D., RNDr. Ondřej Šerý, Ph.D., prof. Ing. Vladimír Šindelář, 

Ph.D., Mgr. Pavel Pracný, Ph.D., Mgr. Peter Šebej, Ph.D., doc. Mgr. Josef Šilhan, Ph.D., Mgr. Monika 

Šulc Michalková, Ph.D. et Ph.D. 

 

Studentská komora:  

Mgr. Veronika Křešťáková, Bc. Kateřina Weisová, Mgr. Dominik Kevický, Mgr. Michaela Kubová, Mgr. 

Tomáš Brom, Bc. Václav Hladík, Mgr. Marek Korsák, Bc. Jan Mašek, PharmDr. Markéta Nezvedová, 

Mgr. David Novák, Bc. Júlia Peňáková, RNDr. Vendula Svobodová,   

 

Hosté:  

doc. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D., Mgr. Natálie Nádeníčková, Roman Čermák M.Sc., Mgr. Michal 

Bulant., Ph.D., prof. RNDr. Jaromír Leichmann, Dr. rer. nat.  

 

Zapsala:  

Mgr. Natálie Nádeníčková. 

 

Zasedání řídil a zápis po vypořádání připomínek členů AS schválil:  

 

 

V Brně dne 6. dubna 2021      RNDr. Pavel Lízal, Ph.D. 
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